
اثبات کنم. در موافقتنامه اوراسیا که امضا 
شد هم قصور صــورت گرفت، در مجلس 
یک سال این موضوع را بررسی و تصویب 
کرد و دولت نیز این را ابلاغ کرده بود. سؤال 
این است چرا کارگروه های فنی و تخصصی 
انطباق کنترل محصول که در فصل ۴ و ۵ 
این موافقتنامه آمــده اســت، اجــرا نشد؟! 
چرا کارگروه های فرعی و مشترک را رئیس 
وقــت ســازمــان توسعه تــجــارت در دولــت 
آقــای روحــانــی تشکیل نــداد و فعال نکرد 
و فقط روی کاغذ ماند! اگر این کارگروه ها 
تشکیل و ایــن اقــدامــات انــجــام می شد و 
اگــر در تابستان گذشته که روسیه اخطار 
ــرده بــود کــه ایــن محصول شما مشکل  ک
دارد، جــدی پیگیری مــی کــردنــد مــا شاهد 
ــود همه  ــ مــمــنــوعــیــت نــمــی شــدیــم. بـــا وج
ایــن قضایا چین یک ســال نتوانست رفع 
ممنوعیت صــادرات خود به روسیه را حل 
کند و این زمان طول کشید اما در جمهوری 
ــران مسئولین مــا بـــرای خــود  ــ اســلامــی ای
کلاس نگذاشتند و در این دولت پیگیری 
کردند. اما اگر در دولت قبل بود هیچ وقت 
معاون اول رئیس جمهور حاضر نمی شد 
به خاطر فلفل به نخست وزیر روسیه زنگ 
بزند یا هیچ وقت وزیــر امــور خارجه کشور 
ما حاضر نمی شد که سه بار با لاوروف در 

خصوص بحث فلفل مذاکره کند . همزمان 
با بحث مــذاکــرات هسته ای بــرای فعالان 
عرصه کشاورزی که گلخانه دارنــد هم این 
دولــت مذاکره داشــت. هرچند »مذاکرات 
فلفلی« بــه طنز هــم تبدیل شــد امــا چون 
منابع ملی بــرای دولــت اصل مهمی است 
و بر اساس دستور رئیس جمهور که بارها 
تأکید کرده اند جایی که منافع ملی کشور 
در میان باشد کوتاهی نخواهند کرد. البته 
. اگــر خدا  می گویند عــدو شــود سبب خیر
ــه وزارت جهاد  خـــواهـــد، همین حــرکــت ب
کــشــاورزی سمت و ســو داد و وزیــر جهاد 
کــشــاورزی، آقــای ســاداتــی نــژاد که یک وزیر 
جهادی اســت، تأیید کردند که باید غذای 
ــردم خـــود و دیــگــر کشورها  ــرای مـ ســالــم بـ

تولید کنیم.

آیــا تــفــاوتــی هــم در رویــه هــای موجود 
نسبت به گذشته ایجاد شده است؟

بله. در حــال حاضر کــد گــذاری و سیستم 
پــایــش در نــظــر گــرفــتــه شــــده و از وجـــود 
دانشگاه ها و شرکت های دانــش بنیانی 
استفاده می کنند. بر مصرف و نــوع کود، 
ــظــارت مــی شــود و  نـــوع ســم و مــیــزان آن ن
 ســازمــان غــذا و دارو نمونه برداری 

ً
نهایتا

کــرده و بعد از تأیید، محصول بــرای داخل 

ــود. ایـــن یعنی  ــه مـــی شـ ــرض و صـــــادرات ع
ــادرات پــایــدار بـــرای کــشــور و  ایــجــاد یــک صــ
ــای کــار اســـت. من  ایــن دولـــت ایــن گــونــه پ
نمی خواهم اسم ببرم اما به عنوان یک فرد 
ــراد دربـــاره بسیاری از  دلسوز با خیلی از اف
این موارد از جمله در همین بحث اوراسیا 
در دولــت آقــای روحانی مذاکره و صحبت 
کردم و از جیب خود هزینه کردم اما گوش 
شنوایی وجود نداشت. در واقع اواخر جزو 
لیست تحریمی های دولت هم بودیم که 
یا در جلسات ما را راه نمی دادند یا سعی 
می کردند پیگیری ها را خنثی کنند. همین 
امــروز هم توسط عوامل همان دوستان 

 تحت فشار هستیم.
ً
شدیدا

ــاره می کنم که  بنابراین در جمع بندی اش
دستاورد سفر آقای رئیسی بسیار بالاست 
ــه اســتــراتــژی  ــا فــریــب کــســانــی ک و نــبــایــد م
کشورهای رقیب و دشمن را در کشور ما 
نمایندگی می کنند بخوریم. البته در این 
مورد از رسانه ملی هم گلایه دارم که نه تنها 
ضعیف کار می کنند که ملاحظه کاری آنها 

قصور بوده و قابل اغماض نیست.

! دولـــت آقـــای رئیسی  ــر آقـــای جــالــی ف
کید دارد،  بــر ارتــبــاط بــا همسایگان تأ
تحلیل شما از این رویکرد در مقابل 

در بحث واردات 
محصولات 

کشاورزی که 
ممنوع شده 

بود، قاطعانه 
عرض می کنم 

که تمام قصور 
از سوی وزیر 

وقت جهاد 
کشاورزی و زمان 

آقای روحانی 
بوده است، 
حاضرم این 

موضوع را در 
تلویزیون هم 

اثبات کنم
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